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REVISTA PRESEI 
 

 Precizari despre salariile bugetarilor. Cand se acorda indemnizatia de hrana si ce valoare au voucherele de 
vacant 
Ministerul Muncii a publicat pe site clarificari despre modul de aplicare a legii privind salarizarea personalului 
platit din fonduri publice in anul 2019. 
Potrivit documentului, majorarea salariului in anul 2019 se va aplica asupra salariului de baza stabilit pentru luna 
ianuarie 2019, care este compus din salariul de baza aferent lunii decembrie 2018 si 1/4 din diferenta dintre 
salariul de baza prevazut de lege pentru anul 2022 si cel din luna decembrie 2018. 
 
Iata documentul publicat de Ministerul Muncii privind salarizarea personalului bugetar 
 
Exemplu de calcul: 

 Salariu de baza decembrie 2018 - 3.000 lei 
 Salariu de baza prevazut pentru anul 2022 - 5.000 lei 
 Diferenta dintre salariul de baza prevazut pentru anul 2022 si salariul de baza avut in luna decembrie 

2018 - 5.000-3.000=2.000 lei 
 1/4 din diferenta=2.000 lei:1/4=500 lei 
 Salariul de baza incepand cu luna ianuarie 2019 - 3.000+500=3.500 lei 
 Salariul de baza majorat cu 10% - 3.500 leix1,10=3.850 lei 

 
In ceea ce priveste indemnizatia de hrana pentru personalul bugetar, Ministerul Muncii precizeaza ca se va acorda 
incepand cu drepturile salariale aferente lunii ianuarie 2019. Cuantumul lunar al acesteia va fi de 347 lei (4.160/12 
luni). 
Referitor la sporurile din acest an, ministerul spune ca acestea se acorda personalului care beneficia de acestea in 
luna decembrie 2018, cel mult la nivelul cuantumului acordat la acea data, in masura in care personalul ocupa 
aceeasi functie si isi desfasoara activitatea in aceleasi conditii. 
In document este explicat si modul de plata a garzilor efectuate de medici in acest an. Astfel, plata lor va fi 
asigurata la nivelul lunii decembrie 2018 si ca atare va fi acordata in acelasi mod ca in anul 2018, daca personalul 
isi desfasoara activitatea in aceleasi conditii. 
Ministerul Muncii mai precizeaza ca in anul 2019 munca suplimentara pentru angajatii platiti din fonduri publice 
se va compensa doar cu timp liber corespunzator. 
Institutiile si autoritatile publice, inclusiv cele din cadrul administratiei publice locale pot acorda si in acest an 
vouchere de vacanta in cuantum de 1.450 lei pentru un salariat. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dăncilă susţine OUG anunţată de Toader: Faptul că vrem să o dăm nu împiedică lupta împotriva corupţiei/ 
Referitor la conflictul dintre Guvern şi Cotroceni: Va continua/ „Nu îmi voi da demisia” 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi la Antena 3, faptul că Guvernul vrea să emită OUG pentru repunerea în 
termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite, iar acest lucru nu împiedică deloc lupta împotriva 
corupţiei. Şeful Executivului a reluat ideea că oficialii europeni sunt dezinformaţi şi că va discuta cu aceştia, 
miercuri şi joi, perioadă în care va fi la Bruxelles. Legat de politică, premierul Viorica Dăncilă a afirmat, marţi la 
Antena 3, că războiul politic dus în 2018 de preşedintele Klaus Iohannis şi de Opoziţie nu a adus niciun beneficiu 
ţării, şi aceştia nu au înţeles că este nocivă exportarea disputelor interne la Bruxelles. 
„Ţara nu poate fi ajutată cu un război român contra român, pentru că în 2018 acest lucru s-a întâmplat. A fost o 
bătălie care nu s-a bazat pe lucruri logice, ci doar din considerente ilogice sau pornid de la campania electorală. 
Cred că niciodată un premier nu a fost mai atacat şi nu s-a încercat de atâtea ori ca activitatea guvernamentală să 
fie împiedicată să îşi atingă obiectivele. 
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Eu cred că anul 2018 putea fi un an mai bun dacă există consens, dacă se înţelegea că dincolo de război mai 
importantă e ţara şi acest război să nu îl exportăm la Bruxelles. Din păcate, în 2018 s-a întâmplat acest lucru. Mai 
mult, aţi vorbit despre Israel, despre acea plângere penală care a adus România într-un con de umbră”, a afirmat 
Viorica Dăncilă, marţi la Antena 3, întrebată de atacurile şefului statului Klaus Iohannis şi ale liderilor Opoziţiei. 
Întrebată dacă aceste lucruri au avut avut vreun efect psihic sau dacă au debusolat-o, premierul a răspuns: „În 
acel moment nu m-am gândit la mine. Ştiam că e o acuzaţie nefondată, dar m-am gândit la modul în care va fi 
privită România şi mă gândeam ca partenerii noaştri strategici să nu fie influenţaţi de această abordare. 
Ştiam că voi ţine mereu cu România şi că nu aş fi în stare niciodată să îmi trădez propria ţară. Dar acest lucru a 
arătat neputinţa unor oameni, caracterul unor oameni, care îşi spun lideri de partid şi care au acţionat prin 
plângeri penale, prin jigniri. Poporul român e onest şi poate face diferenţa între bine şi rău. Eu cred că este un 
prejudiciu imens adus României”, a explicat şeful Executivului. 
Aceasta a adăugat că nu ar fi putut niciodată să îşi dea demisia pentru că nu ar fi putut să dezamăgească oamenii 
care au crezut în ea. 
„Niciodată, nu puteam să dezamăgesc oamenii, pe cei care au crezut în mine, nu puteam să dezămăgesc colegele 
şi colegii şi nu puteam să dezamăgesc femeile din România că un premier imediat va ceda şi îşi va da demisia, la o 
acuzaţie nefondată. Acest lucru m-a făcut să am mai multă încredere în mine. Dacă la început am fost nedumerită 
de această abordare, acum am mai mult încredere, în mine în echipa mea, şi în niciun caz nu îmi voi da demisia”, a 
conchis Dăncilă. 
Dăncilă: Faptul că vrem să dăm această OUG nu împiedică cu nimic lupta împotriva corupţiei 
Premierul a declarat, marţi la Antena 3, că faptul că Guvernul vrea să emită OUG pentru repunerea în termen a 
celor condamnaţi de complete nelegal constituite nu împiedică deloc lupta împotriva corupţiei. Dăncilă crede că 
oficialii europeni sunt dezinformaţi şi că va discuta cu aceştia, miercuri şi joi ,perioadă în care va fi la Bruxelles. 
„Am discutat cu ministrul Justiţiei despre această OUG care dă posibilitatea unui proces corect. Cred că dincolo de 
faptul că vorbim de statul de drept, despre justiţie, trebuie să vorbim şi despre aceste drepturi ale acestor oameni. 
Trebuie să vedem cum putem îndrepta aceste lucruri. Trebuie să dăm şi acestor oameni o şansă. Am văzut 
declaraţiile de la Bruxelles. Am văzut că se vorbea despre amnistie. Noi vorbeam despre completele de 5, ceea ce 
întăreşte încă o dată ce am spus şi anume faptul că e foarte multă dezinformare în PE. Am să vorbesc la Bruxelles. 
Nu ştiu dacă vor lua în considerare. 
Mi-a rămas în minte ceea ce a spus preşedintele CE, Jean-Claude Juncker care a spus că niciodată nu se va abate 
de la respectarea statului de drept, a luptei împotriva corupţiei. Unde sunt drepturile celor care au fost 
condamnaţi cu completuri de judecată care nu sunt legale? Statul de drept. Într-un stat de drept toată lumea se 
aşteaptă la un stat echitabil. Faptul că vrem să dăm această OUG nu împiedică cu nimic lupta împotriva corupţiei. 
Eu cred că d ă posiblitatea celor condamnaţi oportunitatea să îşi dovedească nevinovăţia în faţa unor complete 
corecte”, a afirmat Viorica Dăncilă, marţi seară la Antena 3. 
Reacţia premierului vine în contextul în care Tudorel Toader a anunţat, duminică, că ministerul Justiţiei a pregătit 
o ordonanţă de urgenţă pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite. Acesta a 
mai spus că cel mai probabil varianta OUG va fi aleasă şi în cazul doarelor construite în baza protocoalelor secrete 
dintre Ministerul Public şi SRI, dar în acest caz aşteaptă motivarea Curţii Constituţionale. 
De asemenea, precizări au fost făcute şi luni de către ministrul Justiţiei cu privire la subiect. Acesta a spus că în 
cazul în care va fi emisă OUG pentru rejudecarea proceselor, că vor fi revizuite toate soluţiile completelor de 5 
judecători de la ÎCCJ, chiar şi cele în care au fost pronunţate soluţii de achitare. Contestaţia în anulare în privinţa 
achitărilor poate fi făcută de procuror. 
Comisia Europeană a transmis, referitor la OUG pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete 
nelegal constituite anunţată de Tudorel Toader, că monitorizează discuţiile, subliniind că e important ca România 
„să revină la parcursul combaterii corupţiei, să asigure o justiţie independentă”. 
Reacţia premierului la declaraţia şefului statului privind Ordonanţa anunţată de Toader 
Premierul a declarat că afirmaţia preşedintelui Klaus Iohannis potrivit cărora OUG anunţată de Tudorel Toader 
pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite este neconstituţională, nu este 
un lucru benefic pentru români. 
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„Am văzut declaraţii preşedintelui de azi (marţi - n.r.) legate de OUG anunţată de Tudorel Toader. Nu cred că e un 
lucru benefic pentru români”, a afirmat Viorica Dăncilă, marţi la Antena 3. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, în Germania, că ministrul Justiţiei, Tudorel Toader ar trebui să 
renunţe la emiterea unei OUG pentru rejudecarea proceselor, întrucât „chestiunea este cras neconstituţională” şi 
că o lege nu poate să acţioneze retroactiv. Şeful statului îşi exprimă speranţa că ministrul Justiţiei va renunţa la 
emiterea unui astfel de demers care „nu este posibil”. 
Despre conflictul dintre Guvern şi Cotroceni: Acest război va continua 
Dăncilă a spus că nu crede că va înceta războiul preşedintelui Klaus Iohannis cu Guvernul, mai ales că este un an 
electoral, adăugând că refuzul şefului statului de numire a miniştrilor Dezvoltării şi Transporturilor a fost din nou 
neargumentat. 
„Uitaţi-vă la cele două portofolii, Transporturi si Dezvoltare. Efectiv trimitem solicitări, acte, ni se cer alte acte, 
trimitem. Răspunsul din nou este neargumentat. Este clar că acest război va continua,mai ales că suntem în an 
electoral. Preşedintele e în campanie electorală şi dincolo de ceea ce e bine în această perioadă, să ţinem 
presedinţia Consiliului UE, cred că mai mult contează campania electorală, modul în care se raportează din punct 
de vedere al alegătorilor domniei sale. Nu cred că vom reuşi să ajungem la un consens”, a declarat Viorica Dăncilă, 
marţi seară la Antena 3. 
Şeful Executivului i-a trimis o nouă scrisoare lui Klaus Iohannis în care i-a cerut să-i numească la Dezvoltare şi 
Transporturi pe Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici, afirmând că ea beneficiază de dreptul exclusiv de apreciere şi 
de alegere a persoanelor propuse a face parte din guvern. Aceasta i-a mai spus şefului statului „insistenţa” sa de a 
comunica în scris „duce în derizoriu” prerogativele şi raporturile constituţionale. 
Viorica Dăncilă a reiterat, în final, solicitarea de emitere a decretelor pentru numirea Olguţei Vasilescu şi Mircea 
Drăghici la Ministerul Transporturilor şi Ministerul Dezvoltării. 
Preşedintele Klaus Iohannis i-a transmis, săptămâna trecută, premierului o scrisoare în care explică de ce a refuzat 
numirile, precizând că documentaţia care însoţeşte propunerile de numire a Olguţei Vasilescu şi Mircea Drăghici 
la Dezvoltare şi Transporturi este incompletă. Acesta a susţinut că documentaţia e incompletă, certificatul de 
cazier judiciar fiind singurul document care atestă situaţia judiciară a unei persoane. 
În acest context, secretarul general al PSD, Codrin Ştefănescu a anunţat că va sesiza CCR această situaţie. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Prima reacţie a lui Iohannis după ce a primit aceleaşi nominalizări de miniştri: Într-un timp rezonabil voi 
formula un răspuns 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, că va formula ”într-un timp rezonabil” un răspuns la propunerile de 
miniştri la Transporturi şi Dezvoltare. Viorica Dăncilă i-a trimis luni şefului statului nouă scrisoare în care îi cere să-
i numească miniştri pe Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici. 
”Aceste documente sunt în analiza departamentului de specialitate la Administraţia Prezidenţială şi imediat ce voi 
reveni în ţară voi discuta şi vom vedea ce ne-a trimis acolo dna prim-ministru. Într-un timp rezonabil vpoi formula 
un răspuns la aceste propuneri”, a declarat Klaus Iohannis, la Aachen, după ceremonia de semnare a Tratatului de 
cooperare şi integrare franco-german. 
Premierul Viorica Dăncilă i-a trimis o nouă scrisoare lui Klaus Iohannis în care îi cere să-i numească la Dezvoltare şi 
Transporturi pe Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici, afirmând că ea beneficiază de dreptul exclusiv de apreciere şi 
de alegere a persoanelor propuse a face parte din guvern. 
„Domnule Preşedinte, urmare adresei dumneavoastră din 17 ianuarie 2019 privind îndeplinirea condiţiilor de 
legalitate în legătură cu propunerile de numire în funcţia de membru al Guvernului, reiterate prin adresa nr. 
5/105/10.01.2019, vă transmit următoarele: Având în vedere prevederile art. 85 alin. (2) din Constituţia României, 
republicată, prin adresa sus rubricată am propus să dispuneţi emiterea decretelor prezidenţiale prin care doamna 
Lia-Olguţa Vasilescu să fie numită în funcţia de viceprim-ministru, ministrul dezvoltării regionale şi administraţiei 
publice şi domnul Mircea-Gheorghe Drăghici să fie numit în funcţia de ministru al transporturilor.În calitate de 
prim-ministru, în virtutea votului de încredere obţinut în Parlament, beneficiez de dreptul exclusiv de apreciere şi 
de alegere a persoanelor propuse a face parte din echipa guvernamentală pe care o conuc. În mod evident, 
propunerile formulate trebuie să îndeplinească condiţiile de legalitate, astfel cum sunt prevăzute în art. 2 al Legii 
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nr. 90/2001 privind organizarea şi funcţionarea Guvernului României şi a ministerelor, cu modificările şi 
completările ulterioare”, se arată în scisoarea transmisă preşedintelui Klaus Iohannis luni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută astăzi sesizarea preşedintelui pe Legea de funcţionare a Avocatului Poporului 
Curtea Constituţională dezbate, miercuri, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis cu privire proiectul pentru 
modificarea Legii 35/1997 privind organizarea şi funcţionarea Avocatului Poporului, prin care acesta beneficiază 
de pensie de serviciu egală cu 80% din salariul brut lunar. 
Pe 12 noiembrie2018 , Klaus Iohannis a depus la CCR o obiecţie de neconstituţionalitate în legătură cu 
modificarea Legii privind organizarea şi funcţionarea Avocatului Poporului. Şeful statului a argumentat că, potrivit 
noii legi, Avocatul Poporului ar beneficia de pensie de serviciu egală cu 80% din salariul brut lunar, similară cu cea 
a judecătorilor Curţii Constituţionale. 
"Spre deosebire de pensia stabilită pentru judecătorii Curţii Constituţionale, legea criticată acordă pensie specială 
atât pentru Avocatul Poporului în funcţie, cât şi pentru persoanele care au exercitat în trecut această funcţie, fiind 
neclar dacă acest drept se cuvine inclusiv persoanelor care au deţinut funcţia de Avocat al Poporului şi au pierdut 
această calitate datorită revocării lor din funcţie de către Parlament ca urmare a încălcării Constituţiei şi a legilor, 
în condiţiile stabilite de lege", prevede textul sesizării preşedintelui Iohannis, a informat Administraţia 
Prezidenţială. 
Acesta critică şi modificarea conform căreia pensia de serviciu a Avocatului Poporului se actualizează în raport cu 
indemnizaţia judecătorilor Curţii Constituţionale şi se impozitează conform legii. 
"Analizând aceste dispoziţii în coroborare cu cele prevăzute la art. I pct. 8 referitoare la stabilirea şi calculul 
pensiei de serviciu al Avocatului Poporului, considerăm că textele sunt neclare în ceea ce priveşte cuantumul 
pensiei rezultate, întrucât nu reiese dacă aceasta se va stabili şi se va actualiza în raport cu indemnizaţia 
Avocatului Poporului sau cu indemnizaţia judecătorilor Curţii Constituţionale. În atare condiţii, rezultă că art. I pct. 
8 şi pct. 9 din legea criticată sunt neclare în ceea ce priveşte condiţiile şi procedura de stabilire a pensiei 
Avocatului Poporului prin raportare la condiţiile şi procedura de stabilire a pensiei judecătorilor Curţii 
Constituţionale şi, prin urmare, contravin cerinţelor de claritate şi previzibilitate instituite prin art. 1 alin. (5) din 
Constituţie", potrivit sursei citate. 
De asemenea, Iohannis critică şi pensia anticipată de care ar putea benficia adjuncţii Avocatului Poporului. 
"Legea dedusă controlului instanţei constituţionale stabileşte, prin introducerea la art. 11 din Legea nr. 35/1997 a 
alin. (13), posibilitatea acordării adjuncţilor Avocatului Poporului a unei pensii anticipate, cu cel puţin 5 ani înainte 
de împlinirea vârstei standard de pensionare. Nici în acest caz textul de lege nu precizează dacă acordarea acestui 
tip de pensie este posibilă şi în situaţia încetării deţinerii acestor funcţii, în condiţiile legii, ca urmare a revocării 
din funcţie datorate încălcării Constituţiei şi a legilor ţării", prevede documentul depus la Curtea Constituţională. 
Totodată, Klaus Iohannis susţine şi că "având în vedere că funcţia de Avocat al Poporului este asimilată ca rang cu 
cea de ministru, iar cea de adjunct al Avocatului Poporului cu cea de secretar de stat, beneficiind de aceleaşi 
drepturi cu aceştia, considerăm că acordarea unor pensii speciale pentru Avocatul Poporului şi adjuncţii săi 
constituie un privilegiu nejustificat faţă de ceilalţi demnitari cu acelaşi rang". 
Conform sursei menţionate, "în cadrul aceleiaşi categorii de demnitari, legiuitorul nu poate face nicio diferenţiere 
cu privire la îndreptăţirea unora sau altora de a beneficia de dreptul la pensie specială decât cu încălcarea art. 16 
alin. (1) din Constituţie conform căruia cetăţenii sunt egali în faţa legii şi a autorităţilor publice, fără privilegii şi 
fără discriminări, instituind un privilegiu nejustificat pe baza unor criterii rezonabile şi obiective". 
Klaus Iohannis argumentează că o altă modificare a legii, care prevede ca, în cazul în care în funcţia de Avocat al 
Poporului este numit un consilier juridic sau o persoană care lucrează în cadrul instituţiei, crează un provilegiu 
pentru foştii adjuncţii ai Avocatului Poporului. 
Şeful statului susţine că sunt neclarităţi şi în ceea ce priveşte plata personalului contractual aferent al instituţiei, 
respectiv şoferii. 
Un alt argument vizează riscul la care se expune personalul Mecanismului naţional de prevenire şi cel al 
Avocatului Poporului, atunci când efectuează vizite sau anchete în locuri unde există factori de risc. 
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În plus, au fost făcute modificări neclarare, în opinia lui Klaus Iohannis, cu privire la felul în care sunt încadrate 
persoanele care lucrează în cadrul instituţiei, respecti dacă au statul de funcţionar public sau sunt încadraţi pe 
bază de contract. 
Totodată, preşedintele Iohannis susţine că unele dintre reglementările noii Legi duce la noi cheltuieli din bani 
publici. 
"Personalul instituţiei Avocatului Poporului va fi format din demnitari, personal de conducere şi de execuţie de 
specialitate cu statut de funcţionar public parlamentar şi personal încadrat prin contract individual de muncă. 
Drept urmare, personalului de conducere şi de execuţie de specialitate cu statut de funcţionar public parlamentar 
i se vor aplica prevederile Legii nr. 7/2006 privind statutul funcţionarului public parlamentar, beneficiind, în mod 
corespunzător, de toate drepturile şi având toate obligaţiile acestuia. Astfel, prin aceste reglementări se 
generează noi cheltuieli de fonduri publice necesare plăţii unor categorii de pensii speciale, pensii anticipate şi a 
unor cheltuieli cu veniturile încadrate pe alte grile de salarizare. Toate aceste prevederi dau naştere unor 
cheltuieli financiare care sunt de natură să majoreze cheltuielile bugetului de stat şi pe cele ale bugetul 
asigurărilor sociale de stat", prevede textul sesizării depuse la CCR. 
Iohannis critică şi faptul că iniţiatorii proiectului care modifică Legea 35/1997 privind organizarea şi funcţionarea 
Avocatului Poporului nu precizează care este impactul bugetar al actului normativ. 
Senatul a adoptat, pe 15 octombrie 2018, în calitate de for decizional, proiectul legislativ pentru modificarea Legii 
privind organizarea şi funcţionarea instituţiei Avocatul Poporului, care prevede că persoana care se află la 
conducerea instituţiei va primi pensie specială, care poate fi cumulată cu indemnizaţia pentru mandatul în curs. 
Legea a fost trimisă spre promulgare la preşedintele Klaus Iohannis pe 24 octombrie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CE, despre OUG anunţată de Toader: E esenţial pentru România să asigure o justiţie independentă 
CE a transmis, referitor la OUG pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite 
anunţată de Tudorel Toader, că monitorizează discuţiile, subliniind că e important ca România „să revină la 
parcursul combaterii corupţiei, să asigure o justiţie independentă”. 
„Comisia urmăreşte îndeaproape discuţiile din România privitoare la o posibilă ordonanţă de urgenţă asupra 
apelurilor extraordinare pentru cazuri penale, ca urmare a două decizii ale Curţii Constituţionale. Comisia deja a 
luat act de prima decizie a Curţii - completele de 5 judecători (8 noiembrie) - în ultimul raport sub Mecanismul 
Cooperare şi Verificare (MCV). 
La nivel mai general, reamintim că, în timpul recentei vizite la Bucureşti, preşedintele Juncker a fost foarte clar 
asupra problemei unei posibile amnistii. După cum Comisia a spus în mod repetat, este esenţial pentru România să 
revină la parcursul de combatere a corupţiei, să asigure o justiţie independentă şi să evite orice paşi înapoi”, a 
transmis, marţi, Margaritis Schinas, purtător de cuvânt al Comisiei Europene. 
Reacţia CE vine în contextul în care Tudorel Toader a anunţat, duminică, că ministerul Justiţiei a pregătit o 
ordonanţă de urgenţă pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite. Acesta a 
mai spus că cel mai probabil varianta OUG va fi aleasă şi în cazul doarelor construite în baza protocoalelor secrete 
dintre Ministerul Public şi SRI, dar în acest caz aşteaptă motivarea Curţii Constituţionale. 
CCR a admis, în 16 ianuarie, sesizarea Camerei Deputaţilor referitoare la existenţa unui conflict între Parlament şi 
Ministerul Public care prevede, printre altele, că efectele protocoalelor continuă să se producă, chiar şi după 
denunţarea lor. Astfel, Curtea Constituţională a anunţat că parchetele şi instanţele judecătoreşti sunt cele care 
vor stabili dacă a fost încălcată legea prin depăşirea competenţelor, în cazul dosarelor care au la bază acte 
efectuate în baza protocoalelor secrete dintre Ministerul Public şi SRI. 
De asemenea, pe 7 noiembrie 2018, CCR a decis că Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie trebuie să schimbe imediat, 
prin tragere la sorţi, toţi membrii completurilor de 5 judecători, ca urmare a constatării existenţei unui conflict 
juridic de natură constituţională între Parlament şi ÎCCJ. După decizia Curţii, instanţa supremă a organizat o nouă 
tragere la sorţi în luna decembrie a anului trecut. Pe 3 ianuarie a mai fost organizată o tragere la sorţi. 
Pe 11 ianuarie, preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker, a declarat, într-o conferinţă de presă 
susţinută alături de şeful statului Klaus Iohannis la Cotroceni, că o eventuală ordonanţă pentru amnistie şi graţiere 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
ar fi „un pas înapoi” şi că, chiar dacă „Europa e făcută din compromisuri, dar nu trebuie să existe compromisuri pe 
aspectele esenţiale”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă se va întâlni miercuri, la Bruxelles, cu secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg 
Premierul Viorica Dăncilă va avea miercuri, la Bruxelles, o întrevedere cu secretarul general al NATO, Jens 
Stoltenberg, informează Guvernul. Cei doi oficiali vor discuta despre subiectele aflate pe agenda NATO şi despre 
contribuţia României la implementarea politicilor şi deciziilor aliate. 
Executivul român anunţa anterior, într-un comunicat de presă, că cei doi oficiali vor susţine şi o conferinţă 
comună de presă, după întrevedere. 
De asemenea, premierul va fi la Bruxelles miercuri şi joi, în vederea prezentării priorităţilor Preşedinţiei României 
la Consiliul Uniunii Europene în cadrul sesiunii plenare a Comitetului Economic şi Social European (CESE), care va 
avea loc joi, mai anunţă Guvernul. 
Potrivit sursei citate, în cadrul întâlnirii de miercuri a prim-ministrului Viorica Dăncilă cu secretarul general al 
Alianţei Nord-Atlantice, Jens Stoltenberg, la sediul Cartierului General al NATO din Bruxelles, cei doi vor trece în 
revistă a principalelor subiecte aflate pe agenda NATO, cu accent pe temele de interes pentru România şi pe 
contribuţiile ţării noastre la implementarea politicilor şi deciziilor aliate. 
Totodată, agenda vizitei cuprinde şi participarea premierului la ceremonia oficială dedicată Zilei Internaţionale de 
Comemorare a Victimelor Holocaustului, organizată de Congresul Evreiesc European, sub patronajul preşedintelui 
Parlamentul European, Antonio Tajani. 
Şeful Executivului va avea o întrevedere şi cu preşedintele Comitetului Economic şi Social European, Luca Jahier, şi 
va participa la reuniunea socialiştilor europeni. 
Viorica Dăncilă va participa, alături de alţi oficiali europeni şi de membri ai Guvernului, la vernisajul expoziţiei de 
fotografie şi concertul dedicat debutului Preşedinţiei române la Consiliul UE. 
Din delegaţia guvernamentală condusă de premierul Viorica Dăncilă vor face parte ministrul Afacerilor Externe 
Teodor Meleşcanu, ministrul Apărării Naţionale Beniamin-Gabriel Leş, ministrul Economiei Niculae Bădălău, 
ministrul delegat pentru Afaceri Europene George Ciamba, ministrul interimar al Transporturilor, Rovana Plumb şi 
ministrul Culturii şi Identităţii Naţionale Valer-Daniel Breaz. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Finanţelor a trimis în Parlamentul European noile măsuri europene privind combaterea spălării 
banilor 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a decis marţi să trimită în Parlamentul European (PE) 
componenta privind combaterea spălării banilor (AML), separat de pachetul legislativ privind Sistemul european 
de supraveghere financiară (ESFS), în ciuda opoziţiei Franţei, Spaniei şi Italiei. 
„Discuţiile au fost substanţiale, dar într-un final constructive. Am decis să separăm componenta privind spălarea 
banilor şi finanţarea activităţilor teroriste, care este o prioritate pentru Consiliul. În concordanţă cu prevederile 
Parlamentului European (PE), ne vom implica în negocieri cu Parlamentul European, astfel încât să ne asigurăm că 
avem un acord privind AML (anti-money laundering – n.red.) până la finalul acestei sesiuni legislative. În ceea ce 
priveşte restul pachetului ESFS, discuţiile vor continua la nivel tehnic şi politic, cu perspectiva de a ajunge la un 
acord cât mai curând posibil. Vom reveni asupra acestui subiect, în şedinţa ECOFIN din februarie”, a declarat 
marţi, Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor din România, în cadrul unei conferinţe de presă, la Bruxelles. 
Oficialul român a făcut aceste declaraţii în calitate de preşedinte al Consiliului Afacerilor Economice şi Financiare 
(ECOFIN), fiind în această funcţie deoarece România deţine, între ianuarie şi iunie 2019, inclusiv, preşedinţia 
Consiliului Uniunii Europene (UE). El a prezidat marţi prima şedinţă în această calitate. 
În ceea ce priveşte, discuţiile substanţiale, în timpul şedinţei Italia, Franţa şi Spania s-au opus ca noile 
reglementări europene privind acţiunile de combatere a spălării banilor să fie trimise PE spre discuţie. În plus, 
reprezentantul Germaniei a atras atenţia că separarea acestor reglementări de pachetul iniţial contribuie la 
adoptarea unui pachet ESFS cu un impact mai redus. 
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Ministrul Finanţelor din România a subliniat că a luat această decizie, de a separata componenta privind 
combaterea spălării banilor, pentru a accelera cu discuţiile în privinţa întregului pachet, caracterizând decizia sa 
drept „pragmatică”. 
„În privinţa acestui dosar (cel privind combaterea spălării banilor - n.red.) cred că putem ajunge la un acord final 
până la alegeri, dar în ceea ce priveşte întregul pachet, în această perioadă nu cred că este abordarea potrivită (să 
fie trimise în PE întregul pachet şi nu separat - n.red.)”, a punctat Teodorovici. 
Valdis Dombrovskis, comisarul pentru servicii financiare şi stabiltiate financiară, precum şi pentru pieţele de 
capital, a precizat că discuţiile de marţi au arătat că există susţinere puternică pentru fiecare dintre două 
propuneri în ceea ce priveşte componenta privind spălarea banilor - să fie separat sau împreună cu întregul 
pachet privind supravegherea pieţelor financiare, dar există opinii diferite în ceea ce priveşte procedura în care să 
continue discuţiile. 
De asemenea, miniştrii de finanţe din UE au purtat marţi noi discuţii privind pachetul InvestEU, programând 
pentru februarie discuţii tehnice. 
„Pachetul InvestEU poate suţine dezvoltarea şi investiţiile în UE, în special anumite zone care nu au beneficiat de 
fondurile europene pentru investiţii strategice”, a mai spus Teodorovici. 
De asemenea, miniştrii de Finanţe din UE au mai discutat despre pachetele privind Uniunea Bancară şi despre cel 
privind pieţele de capital şi contrapărţile centrale, precum şi de sistemele de taxare a TVA şi pentru sectorul 
digital, fără să se ia nicio decizie. 
În plus, oficialii europeni au discutat despre semestrul european, lunând două decizii care nu au fost anunţate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MAI, proiect de lege cu SRI pentru combaterea răspândirii mesajelor care promovează terorismul 
MAI şi SRI au elaborat un proiect de lege pentru combaterea terorismului, prin care se urmăreşte, în principal, 
combaterea răspândirii mesajelor care încurajează actele de terorism. Potrivit proiectului, vor fi eliminate mesaje, 
inclusiv din mediul online, care instigă la acte de terorism. 
„Ministerul Afacerilor Interne, împreună cu Ministerul Justiţiei şi Serviciul Român de Informaţii, a elaborat 
proiectul de lege pentru transpunerea în legislaţia naţională a Directivei (UE) 2017/541 a Parlamentului European 
şi a Consiliului din 15 martie 2017 privind combaterea terorismului. Prin proiect se propune modificarea cadrului 
legal în materia prevenirii şi combaterii terorismului, inclusiv prin redefinirea şi actualizarea conceptului de 
terorism şi punerea acestuia în acord cu prevederile actului european menţionat, precum şi incriminarea în mod 
explicit a anumitor fapte”, se arată într-un comunicat al MAI, transmis marţi. 
Potrivit sursei citate, prin acest proiect se urmăreşte combaterea răspândirii mesajelor care instigă la terorism. 
„O componentă importantă în ceea ce priveşte combaterea radicalizării teroriste este legată de contracararea 
mesajelor care instigă la săvârşirea sau glorificarea unor acte de terorism, în special în mediul online (...) Proiectul 
legislativ instituie proceduri transparente prin care se realizează întreruperea transmiterii într-o reţea de 
comunicaţii electronice ori stocarea conţinutului prin intermediul căruia se face apologia actelor de terorism, se 
îndeamnă la comiterea unui act de terorism sau se promovează idei, concepţii sau doctrine, în scopul susţinerii 
cauzei şi activităţii entităţilor teroriste, prin eliminarea acestuia la sursă sau prin blocarea accesului la acesta”, se 
arată în comunicatul MAI. 
Potrivit reprezentanţilor Ministerului, aplicarea măsurilor împotriva conţinutului online de instigare publică se va 
realiza numai pe baza deciziei motivate a Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi Reglementare în 
Comunicaţii (ANCOM). 
„Îndepărtarea acestor mesaje va fi făcută exclusiv în scopul prevenirii şi combaterii radicalizării prin apologia 
actelor de terorism, instigarea la comiterea unui act de terorism sau promovarea de idei, concepţii sau doctrine, 
în scopul susţinerii cauzei şi activităţii entităţilor teroriste şi proiectul de lege oferă garanţii corespunzătoare 
precum informarea imediată a utilizatorilor, posibilitatea contestării în contencios administrativ, de către orice 
persoană care se consideră vătămată într-un drept sau interes legitim prin aceste măsuri”, se mai arată în 
comunicatul MAI. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Andronescu vrea sa scurteze semestrul I, iar examenele din vara sa fie sustinute mai devreme: Sa aiba si 
profesorii vacanta! 
Ministrul Educatiei, Ecaterina Andronescu, a anuntat ca structura anului scolar 2019 - 2020 va fi modificata, 
aceasta fiind finalizata de specialistii din Ministerul Educatiei. 
Semestrul al II-lea ar urma sa inceapa imediat dupa vacanta de iarna, iar examenele care se desfasoara vara ar 
urma sa fie sustinute mai devreme. 
"In legatura cu vacantele intersemestriale. Saptamana trecuta, am regandit structura anului scolar. Este vorba 
despre structura anului scolar 2019-2020. Si cred ca sunt modificari importante. As vrea sa punem aceasta 
discutie, rezultatul ei in dezbatere publica, sa vedem care sunt reactiile. 
Dupa opinia mea, pare o regandire a structurii anului scolar ceva mai potrivita, atat pentru parinti, cat si pentru 
profesori", a declarat Ecaterina Andronescu intr-un interviu acordat Realitatea TV. 
Ministrul a afirmat ca vacanta de iarna de 3 saptamani "este mult prea lunga", iar copilul se intoarce deconectat la 
cursuri. 
"Dupa parerea mea, vacanta aceasta este mult prea lunga. Sau, daca o facem la fel de lunga, sa incercam sa 
inchidem altfel semestrul. In asa fel incat, dupa vacanta, copilul sa inceapa un alt semestru. Pentru ca altfel il 
zapacim. 
Trei saptamani sta acasa, a uitat, il cheama profesorul la scoala inca trei saptamani, ii incheie situatia, copilul este 
inca nereconectat la programul de invatamant dupa trei saptamani de vacanta", a afirmat ministrul Educatiei. 
De asemenea, Andronescu a mai explicat ca vrea si ca examenele din vara sa fie sustinute ceva mai devreme, 
astfel incat si profesorii sa aiba vacanta. 
"Si ne gandim sa organizam putin diferit semestrele pentru clasele 1-12. Sa aducem examenele din vara ceva mai 
devreme, evaluarea de la clasa a VIII-a si examenul de Bacalaureat, sa aiba si profesorii vacanta, ca noi tot le 
cerem, le cerem, dar trebuie sa le dam si vacanta", a subliniat senatorul PSD. 
Intrebata daca scurtarea vacantei de iarna inseamna ca elevii sa se intoarca la scoala in data de 7-8 ianuarie, in loc 
de 15 ianuarie, ministrul a raspuns afirmativ. 
"Da. Dar dupa aceea incepe semestrul doi. Acum sunt trei saptamani de vacanta in interiorul semestrului. Trei 
saptamani, da? Dupa care mai face trei saptamani de scoala si iar ii mai dam vacanta. Si abia dupa aceea incepe 
semestrul doi. 
Noi incercam sa inchidem semestrul I, sa il trimitem in vacanta, dupa care se duce in semestrul II, cu vacanta de 
Pasti...", a raspuns Andronescu. 
"Practic, vom avea un semestru I mai scurt, un semestru II mai lung, dar fara vacante intersemestriale. Va fi mai 
putin fragmentat semestrul, cred ca asa este mai corect spus. Pe mine nu ma intereseaza taiatul saptamanii, ci sa 
nu mai fragmentam semestrele", a mai adaugat ministrul. 
(Sursa: Realitatea TV) 
 

 Gabriel Leș, cot la cot cu generalul Ciucă, pe care îl dorea plecat din fruntea Armatei. Anunţ despre obiectivul 
major al MApN 
Unul dintre obiectivele majore ale Ministerului Apărării Naţionale a fost şi este consolidarea profilului României 
de pilon regional de securitate şi stabilitate în NATO şi Uniunea Europeană, a declarat, marţi, la bilanţul pe 2018 al 
Statului Major al Forţelor Navale, ministrul Gabriel Leş, potrivit Agerpres. În cadrul evenimentului, ministrul a stat 
cot la cod cu şeful Statului Major General, generalul Nicolae Ciucă, deşi Leş a atacat în instanţă decretul 
prezidenţial de prelungire cu un an a mandatului lui Ciucă. 
"Unul dintre obiectivele majore ale Ministerului Apărării Naţionale a fost şi este consolidarea profilului României 
de pilon regional de securitate şi stabilitate în NATO şi UE, regiunea Mării Negre fiind unul dintre reperele 
strategice cele mai importante în actualul context de securitate. Situaţia de securitate din regiunea Mării Negre 
continuă să fie instabilă şi imprevizibilă. Forţele Navale Române trebuie să fie o structură modernă, profesionistă 
şi dinamică, înzestrate cu nave interoperabile cu cele ale structurile similare din statele Alianţei Nord-Atlantice, 
care să ofere posibilitatea instruirii şi participării la operaţii navale complexe sub comanda NATO", a afirmat 
Gabriel Leş. 
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La rândul său, şeful Statului Major al Forţelor Navale, vice-amiralul Alexandru Mîrşu, a precizat că în anul 2019 
efortul Forţelor Navale se va concentra pentru asigurarea stabilităţii şi securităţii la graniţa estică a Alianţei Nord-
Atlantice şi a Uniunii Europene, în acelaşi timp cu consolidarea deprinderilor militarilor din Forţele Navale, prin 
participarea la numeroase exerciţii. Infanteriştii marini vor participa, în acest an, în premieră pentru Forţele 
Navale, la misiuni în teatrul de operaţii din Afganistan.  
Tot marţi, ministrul Apărării a participat şi la bilanţul pe anul trecut al Statului Major al Forţelor Aeriene. Cu acest 
prilej, Gabriel Leş a spus că, "în contextul procesului de reconfigurare a posturii militar-strategice de descurajare şi 
apărare a Alianţei", România are nevoie de "capabilităţi militare credibile, cu o înzestrare adecvată şi militari bine 
pregătiţi".  
"Redresarea bugetului Apărării şi înscrierea acestuia pe o tendinţă ascendentă reprezintă o prioritate majoră a 
României în contextul de securitate actual atât de complex. România rămâne angajată ferm în direcţia atingerii 
acestui nivel al finanţării în anul 2018 şi menţinerea lui în deceniul următor", a subliniat Leş.  
La bilanţurile celor două structuri, au mai participat şeful Statului Major al Apărării, generalul Nicolae Ciucă, şi 
secretarul de stat Andrei Ignat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Primul succes major al României, ca șefă a Consiliului UE, în domeniul Pieței Unice Digitale 
Președinția României a ajuns astăzi la un acord politic provizoriu cu Parlamentul European care urmează să fie 
andosat de Consiliu, cu privire la propunerea de directivă privind reutilizarea informațiilor din sectorul public. 
„Succesul de astăzi al Președinției României reprezintă un pas major către dezvoltarea ecosistemului european de 
date deschise, generarea de economii substanțiale prin reutilizarea datelor pentru o gamă largă de produse și 
servicii noi și pentru crearea de noi ecosisteme de date valoroase în beneficiul cetățenilor, companiilor, IMM-
urilor etc. Președinția României contribuie semnificativ la crearea unui spațiu european comun al datelor, la 
creșterea economică a Europei, la crearea de noi locuri de muncă și la noi oportunități de afaceri”, a 
declarat Alexandru Petrescu, ministrul Comunicațiilor. 
Organismele din sectorul public produc și colectează cantități uriașe de date, care constituie o resursă deosebit de 
valoroasă pentru dezvoltarea serviciilor digitale inovatoare, inteligenței artificiale, volumelor mari de date etc. 
Actul legislativ agreat astăzi va genera beneficii majore mai ales pentru întreprinderile mici și mijlocii, prin 
reducerea barierelor la intrarea pe piață, prin reducerea taxelor pentru reutilizarea informațiilor din sectorul 
public, prin creșterea disponibilității datelor prin introducerea de noi tipuri de date publice și date obținute prin 
finanțare din fondurile publice precum datele deținute de întreprinderile publice din sectorul utilităților publice și 
al transporturilor și datele de cercetare, creșterea oportunităților de afaceri prin încurajarea publicării de date 
dinamice. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Suciu: BNR este deschisa la dialog si la conlucrare cu toate institutiile in limitele mandatului si ale decentei 
interlocutorului 
Banca Nationala a Romaniei este deschisa la dialog si la conlucrare cu toate institutiile statului, in limitele 
mandatului sau definit de lege si ale decentei interlocutorului, se arata intr-o declaratie de presa a purtatorului de 
cuvant al BNR, Dan Suciu. 
"BNR este deschisa la dialog si la conlucrare cu toate institutiile statului, in limitele mandatului sau definit de lege 
si ale decentei interlocutorului. Dar orice dialog, orice proces de comunicare trebuie sa porneasca de la 
probleme reale si trebuie sa se bazeze pe intelegerea corecta si onesta a situatiei. 
Din pacate, asistam la acelasi atac dezlantuit cu acuze extrem de grave, fara probe, proferate in public din partea 
domnului senator Daniel Zamfir si a avocatului Gheorghe Piperea, care, potrivit domnului Zamfir, este autorul 
tuturor initiativelor legislative promovate de acesta in Parlament. Un dialog real este binevenit atunci cand cei 
implicati pot contribui cu clarificari, dar nu si atunci cand este deturnat pentru a intretine artificial o stare de 
confuzie", mentioneaza purtatorul de cuvant al bancii centrale intr-o declaratie transmisa, marti, presei. 
Potrivit sursei citate, senatorul Daniel Zamfir si avocatul Gheorghe Piperea au inceput din data de 13 ianuarie, la 
postul de televiziune Antena 3, un atac la reputatia Bancii Nationale a Romaniei prin proferarea unor "acuzatii 
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fara fundament, bazate pe neadevaruri si neintelegeri grave legate de implicarea BNR in pietele financiare 
interbancare". 
"Desi reprezentantii BNR au raspuns, subliniind prin interventii publice neclaritatile si neadevarurile exprimate, 
domnul senator a continuat sa propage acuzatiile respective, fara niciun amendament. 
In consecinta, sunt necesare mai multe precizari: Piata financiara interbancara (monetara, valutara), infiintata in 
1995, este un canal esential prin care se transmite politica monetara, atributul exclusiv al BNR, consacrat prin 
lege. Prin stabilirea ratei dobanzii de politica monetara, BNR defineste si culoarul de variatie a dobanzilor pe piata 
interbancara, in scopul indeplinirii obiectivului sau fundamental, asigurarea stabilitatii preturilor pe termen 
mediu. Ratele dobanzilor interbancare indeplinesc, in consecinta, un rol vital in configurarea politicii monetare", 
se spune in declaratie. 
Dan Suciu mentioneaza ca indicii de referinta ROBOR au fost stabiliti pentru transparentizarea si definirea 
tendintelor si a eficientei politicii monetare, precum si a corelatiilor vitale cu piata valutara. 
El sustine ca cele 8 referinte din aceasta piata (overnight, o zi, o saptamana, o luna, trei luni, sase luni, noua luni, 
12 luni) sunt calculate intr-o platforma independenta pe baza cotatiilor afisate de catre bancile comerciale la 
scadentele respective. BNR monitorizeaza respectarea regulilor de functionare a pietei. 
"Toate asa-zisele probleme invocate de domnul senator Zamfir in legatura cu pretinse manipulari ale pietei sau 
trucari ale indicilor au fost transate clar si explicit prin comunicatul recent al Asociatiei Pietelor Financiare si 
comunicatul Consiliului Concurentei sau prin interventii ale BNR. 
In consecinta, nu exista nicio justificare rationala de a raspunde afirmativ solicitarii domnului senator Daniel 
Zamfir pentru a anula sau schimba regulamentul de functionare a pietei, regulament care respecta toate 
standardele internationale, dupa cum confirma Asociatia Pietelor Financiare. Aceasta piata interbancara a 
contribuit, la randul sau, la obtinerea statutului de economie de piata functionala, conditie obligatorie pentru 
aderarea Romaniei la Uniunea Europeana", spune Dan Suciu. 
Cand s-a luat ca referinta ROBOR pentru credite 
El mentioneaza, in context, ca senatorul Daniel Zamfir se adreseaza gresit Bancii Nationale a Romaniei atunci cand 
incearca sa puna in discutie asa-zisele probleme in loc sa se adreseze direct celor care opereaza pe piata. 
"Mai mult, abia prin OUG 50/2010 referinta ROBOR a fost preluata ca parte explicita si transparenta in structura 
ratelor la credite. A fost aleasa scadenta la 3 luni (care atunci era de 6,84%), pentru ca a fost considerata 
relevanta ca urmare a volatilitatii relativ reduse, a valorii de semnal si pentru a oferi suficienta predictibilitate in 
relatia dintre banci si debitori. Decizia alegerii acestei referinte nu a apartinut BNR. Daca domnul senator Daniel 
Zamfir crede ca nivelul ROBOR de 3% este impovarator (desi este la mai bine de jumatate din nivelul la care era 
cand a fost ales ca reper), poate propune o alta referinta, cu toate consecintele de rigoare", spune Dan Suciu. 
El mai precizeaza ca, dupa cum clarifica si comunicatul Asociatiei Pietelor Financiare, cifra invocata in public de 
senatorul Daniel Zamfir, cea a tranzactiilor din 17 ianuarie 2019 (de 1,56%), nu reprezinta altceva decat media 
tranzactiilor ROBID - ROBOR pe termen scurt, pentru o zi cu o lichiditate mare, dar care nu caracterizeaza 
tranzactiile pe durata mai lunga de timp (cum e ROBOR la 3 luni), in zilele cu lichiditate mica. 
"De exemplu, pentru ziua de ieri, 21 ianuarie a.c., aceasta cifra este 2,39%, ceea ce subliniaza inca o data 
volatilitatea indicilor ROBOR pe termen scurt. Aceasta nu inseamna ca se anticipeaza o prognoza intr-un sens sau 
altul, variatiile de lichiditate fiind determinate pe termen scurt de operatiunile Ministerului de Finante (incasari de 
taxe si impozite sau plati de salarii si pensii), dupa cum guvernatorul BNR, Mugur Isarescu, a explicat de 
nenumarate ori", se mai spune in documentul citat. 
Senatorul ALDE, Daniel Zamfir, a solicitat recent Bancii Nationale a Romaniei sa decida ca ROBOR sa se calculeze 
in functie de tranzactiile care se fac, sustinand ca indicele la care sunt calculate ratele romanilor cu credite in lei 
este "trucat" printr-o intelegere intre bancile comerciale cu "stiinta si implicarea" directa a BNR. 
El a anuntat, totodata, ca vor fi demarate, pe 29 ianuarie, audieri la Comisia Economica din Senat la care vor fi 
invitati guvernatorul BNR, Mugur Isarescu, presedintele Consiliului Concurentei, Bogdan Chiritoiu, dar si alti 
factori implicati. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Johannis a fost prezent la un moment istoric: Spiritul de la Aachen ne va insoti pe drumul catre Sibiu  
Presedintele Klaus Iohannis a participat, marti, la ceremonia de semnare a Tratatului de cooperare si integrare 
franco-german, care s-a desfasurat in orasul german Aachen. 
Seful statului a reprezentat Romania in calitate de presedintie a Consiliului UE, sustinand in acest sens un discurs 
in limba germana. 
"Va felicit pentru semnarea Tratatului de prietenie, a Tratatului de la Aachen! Ma bucura si ma onoreaza sa 
reprezint Romania, ca stat care exercita Presedintia Consiliului Uniunii Europene, si sa iau parte la ceremonia 
semnarii acestui acord bilateral cu profunde semnificatii europene", a afirmat seful statului. 
El a amintit ca Tratatul de la Elysee, care sta la baza Tratatului de la Aachen, a pecetluit, la 18 ani dupa finalul celui 
de-Al Doilea Razboi Mondial, prietenia franco-germana si a facut posibil "cel mai grandios proiect politic 
integrationist din istorie", si anume Uniunea Europeana. 
"Renasterea spiritului de la Elysee trebuie sa ne redea energia si entuziasmul de a continua viziunea si eforturile 
predecesorilor nostri de a cladi o Europa puternica, unita si coeziva. Incepand de astazi, ne va inspira nu numai 
'spiritul de la Elysee', ci si 'spiritul de la Aachen'!", a completat presedintele Klaus Iohannis. 
"In contextul european actual, consolidarea proiectului european este o necesitate, a carui scop trebuie sa fie 
unitatea si solidaritatea statelor membre. Ceremonia care are loc astazi este importanta pentru colaborarea 
dintre Paris si Berlin, dar si pentru viitorul UE. Este de o importanta cruciala", a adaugat presedintele tarii. 
De asemenea, seful statului a dat asigurari ca Romania va continua sa lupte alaturi de Franta si Germania in ce 
priveste consolidarea proiectului european. 
"Acest nou tratat nu este doar o expresie a vointei Germaniei si Frantei de consolidare a relatiilor lor speciale si 
istorice. El reflecta, in egala masura, expresia sincera a angajamentului dumneavoastra pentru consolidarea 
proiectului european. 
Va asigur cu toata fermitatea ca Romania a fost, este si va ramane in continuare aproape de Franta si Germania 
in urmarirea constanta a acestui obiectiv", a asigurat Iohannis. 
"Adevarata forta a motorului franco-german este data si de forta sa de atractie. Cheia unui proiect european 
viabil consta si in deschiderea axei de cooperare franco-germane catre o abordare inclusiva a initiativelor pe care 
le promoveaza la nivel european. 
Aceasta este modalitatea cea mai buna prin care poate fi intarita unitatea si coeziunea statelor membre. 
In pofida unor diferente inerente de viziune cu privire la viitorul nostru european comun si privind ritmul si 
directia dezvoltarii noastre, forta coeziunii se va dovedi, sper, in cele din urma, mult mai puternica. Uniunea 
Europeana va dainui si in viitor prin deschiderea sa si prin vointa statelor membre de a actiona in comun pentru a 
intari UE in plan intern si extern. 
Aceasta este, de altfel, si ideea fundamentala care ghideaza mandatul Romaniei la Presedintia Consiliului Uniunii 
Europene", a mai adaugat presedintele Klaus Iohannis. 
Presedintele a evocat si summit-ul de la Sibiu, care va avea loc pe 9 mai. 
"Spiritul de la Aachen ne va insoti pe drumul catre Summit-ul de la Sibiu din 9 mai 2019 (...) La Summit-ul de la 
Sibiu, mesajul nostru comun trebuie sa fie: 'Avem nevoie de o Uniune puternica, inclusiva, coeziva si pregatita sa 
faca fata tuturor provocarilor'", a conchis Iohannis. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 România, cea mai mare proporţie de tineri care muncesc, dar sunt expuşi riscurilor de sărăcie din UE 
România are cea mai mare proporţie – 28,2% - de tineri care muncesc, dar care sunt expuşi riscurilor de sărăcie 
din Uniunea Europeană, urmată de Luxemburg (20%), Danemarca (19,1%) Spania (19%) şi Estonia (18,4%), 
informează Eurostat. 
Ţările cu cele mai reduse rate sunt Cehia (1,5%), Slovacia (3,8%) şi Finlanda (4,2%). Media Uniunii Europene 
pentru tinerii în vârstă de 18 – 24 de ani care lucrează dar sunt expuşi sărăciei este 11%, iar în zona euro 11,9%. 
Datele sunt valabile pentru anul 2017. 
Proporţia tinerilor expuşi riscului de sărăcie, deşi lucrează, este mai redusă decât cel al tuturor lucrătorilor din UE 
aflaţi în această situaţie, de 9,4%. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Românii produc cele mai puţine deşeuri municipale din Uniunea Europeană 
O persoană din Uniunea Europeană a produs, în medie, o cantitate de 487 kilograme de deşeuri municipale în 
anul 2017, cele mai bune performanţe la acest capitol fiind înregistrate de România, cu 272 kilograme de deşeuri 
municipale/locuitor, arată datele publicate miercuri de Eurostat. 
În schimb, în 5 state membre ale UE au fost produse peste 600 de kilograme de deşeuri municipale per persoană, 
respectiv Danemarca (781 kilograme/persoană), Cipru (637 kg/persoană), Germania (633 kg/persoană), 
Luxemburg (607 kg/persoană) şi Malta (604 kg/persoană). 
De asemenea, datele Eurostat arată că, în anul 2017, în Uniunea Europeană, 30% din deşeuri au fost reciclate, 
17% au fost tratate prin compostare, 28% au fost incinerate şi 24% au fost depozitate în gropi de gunoi. 
România se află pe ultimul loc în UE când vine vorba de reciclarea deşeurilor, cu doar 20 de kilograme pe cap de 
locuitor, faţă de o medie de 144 kilograme per capita în UE. 
Totuşi, România se situează peste media din UE când vine vorba despre depozitarea deşeurilor în gropi de gunoi, 
cu 192 de kilograme per capita, faţă de o medie de 114 kilograme per capita în UE.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Statele UE, somate de Comisia Europeana sa incheie urgent acorduri pentru debarcarea migrantilor 
Comisia Europeana le-a cerut marti statelor membre ale UE sa incheie de urgenta acorduri prin care sa faciliteze 
debarcarea migrantilor care traverseaza Mediterana pentru a ajunge in Europa. 
Reactia survine dupa ce o nava cu circa o suta de migranti la bord a fost intoarsa din drum de catre autoritatile 
libiene in urma refuzului Italiei si Maltei de a o primi, fapt care a starnit proteste din partea unor ONG-uri, 
transmite agentia EFE. 
"Pozitia Comisiei Europene este cunoscuta. Ceea ce ne trebuie urgent sunt acorduri predictibile pentru a asigura 
ca debarcarile persoanelor salvate se pot desfasura in siguranta", a indicat la conferinta de presa zilnica purtatorul 
de cuvant al Comisiei Europene, Margaritis Schinas. 
El a adaugat ca "toti actorii, inclusiv ONG-urile, trebuie sa respecte regulile si sa aplice instructiunile autoritatilor 
de coordonare in operatiunile de cautare si salvare" pe mare. 
Reactia Comisiei Europene survine dupa ce o nava comerciala sub pavilion Sierra Leone a fost trimisa luni de Libia 
in ajutorul unei ambarcatiuni cu migranti ce trimisese un mesaj SOS centrelor de coordonare pentru operatiunile 
de salvare ale Italiei si Maltei, dar acestea au cerut echipajului navei cu migranti sa se adreseze Libiei, intrucat 
ambarcatiunea se afla in apele teritoriale libiene. 
In final, cei circa o suta de migranti au fost transportati in portul libian Misrata, actiune calificata de mai multe 
ONG-uri ca fiind o incalcare a drepturilor omului. 
In acelasi timp, o nava a ONG-ului german Sea Watch, care a salvat sambata 46 de migranti pe Mediterana, inca 
asteapta sa fie primita intr-un port european, dupa ce a fost refuzata de Italia si Malta. 
Cu doua saptamani in urma, o nava a aceluiasi ONG a primit in final acordul autoritatilor din Malta sa debarce pe 
aceasta insula grupul de 32 de migranti pe care ii avea la bord numai dupa ce Germania, Franta, Portugalia, 
Irlanda, Romania, Luxemburg, Olanda si Italia au acceptat sa preia acesti migranti impreuna cu altii salvati de nava 
unui alt ONG german sau aflati deja in Malta. 
Aproape 500 de migranti care au incercat in ultimele zile sa ajunga in Europa au fost debarcati inapoi in Libia dupa 
ce Italia si Malta au refuzat sa-i primeasca, decizie ce a starnit de asemenea proteste din partea ONU, care a cerut 
statelor europene sa permita debarcarea migrantilor in porturile lor sigure, nicidecum in Libia, unde ei risca sa 
ajunga in centre de detentie. 
"Niciun migrant sau refugiat salvat nu trebuie returnat in Libia, in actualul context in care acolo prevaleaza 
violenta si incalcarea extinsa a drepturilor omului", a declarat purtatorul de cuvant al agentiei ONU pentru 
refugiati UNHCR, Charlie Yaxley, citat de Reuters. 
(Sursa: ziare.com) 
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